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Rada Miejska Gminy Osieczna 

 

  

P R O T O K Ó Ł   NR  L.2023 

 

 

obrad L sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 9 lutego 2023 r. w Urzędzie Gminy 

Osieczna  

 

Obrady rozpoczęto 9 lutego 2023 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:41 tego samego 

dnia.  

 

Obradom L sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman 

Lewicki.  

 

Na stan 15 Radnych w obradach L sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna udział wzięło                            

12  Radnych, tj.: 

1. Mirosław Stanisław Forszpaniak 

2. Zbigniew Józef Forszpaniak 

3. Jarosław Glapiak 

4. Renata Helena Helińska 

5. Robert Przemysław Jaraczewski 

6. Paula Maria Juskowiak 

7. Jakub Jacek Kolberg 

8. Marek Kozak 

9. Krystyna Stanisława Krajewska 

10. Roman Paweł Lewicki 

11. Sebastian Łagoda 

12. Mariusz Marek Mikołajczak 

13. Ewa Pietraszewska 

14. Przemysław Marek Skowronek 

15. Robert Krzysztof Skrzypek  

 

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych i Gości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Dokonał otwarcia obrad L sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna i wszystkich serdecznie 

powitał. 

Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Oznajmił, że Rada Miejska Gminy Osieczna wstawiła się w dwunastoosobowym składzie, 

nieobecny jest Pan Marek Kozak, Sebastian Łagoda i Robert Skrzypek. 

Rada posiada wymagane quorum, podejmowane decyzje będą prawnie wiążące.  

Lista obecności Radnych Rady Miejskiej Gminy Osieczna na L sesji w dniu                                             

9 lutego 2023 r. stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności zaproszonych Gości na L sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                                   

w dniu 9 lutego 2023 r. stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3. Informacja o porządku obrad L sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:   

Informował, że nie ma zgłoszonej propozycji zmiany porządku obrad.  

Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos.  
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Poprosił o sprostowanie punktu 20. Porządku obrad „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr III.24.2028 (…)” – zamiast nr III.24.2028 powinno być nr III.24.2018. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:   

Powiedział, że 2028 zmieniamy na 2018.  

Zapytał czy są uwagi. Uwag nie zgłoszono.  

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy są uwagi do protokołu z obrad poprzedniej sesji. Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Wyniki głosowania: za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Protokół został przyjęty jednomyślnie. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji stanowi 

załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:   

Sygnalizował, że stara się co poniedziałek być na dyżurze. Miał okazję rozmawiać z jednym                 

z mieszkańców o sytuacji związanej z mieszkaniami socjalnymi i o ich dostępności na terenie 

naszej Gminy. W ślad za tym Pan Przewodniczący wysłał korespondencję do Pana Burmistrza 

i Pana Sekretarza, na którą otrzymał odpowiedź - informował, że dialog trwa i spróbuje się 

dowiedzieć, jaka jest sytuacja tegoż mieszkańca.  

Z przyczyn organizacyjnych poprosił o możliwość pełnienia dyżurów na sali sesyjnej.                         

Na zakończenie poinformował, że w okresie sprawozdawczym brał udział w posiedzeniach 

komisji naszej Rady. 

Ad. 6. Informacja Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o posiedzeniach w okresie 

międzysesyjnym. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Odczytał informację o posiedzeniach Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna w okresie międzysesyjnym, tj. od 30 grudnia 2022 r. do 9 lutego 2023 r. 

Komisja obradowała na 2 (dwóch) posiedzeniach w dniu 19 i 24 stycznia br.  

Tematami posiedzeń było: 

1. Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2023. 

2. Zaopiniowanie wniosku Komendanta Miejskiej Policji w Lesznie o możliwości 

sfinansowania zakupu samochodu dla policji. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 19 stycznia 2023 r. opracowała plan pracy na rok 

2023, który zgodnie z zapisem ustawy o samorządzie gminnym przekazała Radzie Miejskiej 

do przyjęcia. 

Posiedzenie w dniu 24 stycznia 2023 r. było wspólnym posiedzeniem dla wszystkich komisji 

Rady Miejskiej. Podczas posiedzenia komisje pozytywnie zaopiniowały wniosek Komendanta 

Miejskiego Policji w Lesznie o możliwości sfinansowania samochodu. 

Informacja Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o posiedzeniach w okresie międzysesyjnym 

stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Ad. 7. Informacja Komisji Rewizyjnej o posiedzeniach w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Poinformowała, że Komisja Rewizyjna w okresie międzysesyjnym obradowała na 2 (dwóch) 

posiedzeniach w dniu 19 i 24 stycznia br.  
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Tematem posiedzenia w dniu 19 stycznia 2023 r. było opracowanie planu pracy Komisji na 

2023 rok. Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym Komisja przekazała ułożony 

plan pracy Radzie Miejskiej Gminy Osieczna.    

Kolejne posiedzenie odbyło się w dniu 24 stycznia 2023 r. i było wspólnym posiedzeniem 

stałych komisji Rady Miejskiej, na którym komisje zaopiniowały wniosek Komendanta 

Miejskiej Policji w Lesznie o możliwości sfinansowania zakupu samochodu dla policji. 

Wolne głosy i wnioski dotyczyły: 

− naboru wniosków o dofinansowanie z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków                     

w ramach Polskiego Ładu, 

− propozycji wprowadzenia nowych zadań, które wprowadzą zmiany w tegorocznym 

budżecie Gminy Osieczna.  

Informacja Komisji Rewizyjnej o posiedzeniach w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik 

nr 5 do niniejszego protokołu. 

Ad. 8. Informacja Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia o posiedzeniach                              

w okresie międzysesyjnym. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna Pani Paula Juskowiak: 

Przedstawiła informację Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia o posiedzeniach                         

w okresie międzysesyjnym.  

Komisja obradowała na 2 (dwóch) posiedzeniach w dniu 19 i 24 stycznia 2023 r. 

W dniu 19 stycznia 2023 r. Komisja opracowała plany pracy na 2023 rok, który zgodnie 

przepisami ustawy o samorządzie gminnym przekazała Radzie Miejskiej Gminy Osieczna.    

Kolejne posiedzenie w dniu 24 stycznia 2023 r. było wspólnym posiedzeniem stałych komisji 

Rady Miejskiej, na którym komisje zaopiniowały wniosek Komendanta Miejskiej Policji                  

w Lesznie o możliwości sfinansowania zakupu samochodu dla policji. 

Wolne głosy i wnioski dotyczyły: 

− naboru wniosków o dofinansowanie z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków                     

w ramach Polskiego Ładu, 

− propozycji wprowadzenia nowych zadań, które wprowadzą zmiany w tegorocznym 

budżecie Gminy Osieczna.  

Informacja Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia o posiedzeniach w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Ad. 9. Informacja Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska                                         

o posiedzeniach w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska                   

Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Informował, że Komisja Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska w okresie 

międzysesyjnym obradowała na 2 (dwóch) posiedzeniach.  

Obydwa odbyły się 24 stycznia 2023 r.   

Tematami posiedzeń było: 

1. Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2023. 

2. Zaopiniowanie wniosku Komendanta Miejskiej Policji w Lesznie o możliwości 

sfinansowania zakupu samochodu dla policji. 

Na pierwszym posiedzeniu opracowano plan pracy Komisji na rok bieżący, który przekazano 

Radzie Miejskiej do przyjęcia. 

W trakcie kolejnego posiedzenia stałe komisje Rady Miejskiej jednogłośnie, pozytywnie 

zaopiniowały wniosek Komendanta Miejskiego Policji w Lesznie o możliwości sfinansowania 

dodatkowego radiowozu.  

Wolne głosy i wnioski dotyczyły m.in.: 



4 
 

− naboru wniosków o dofinansowanie z Programu Odbudowy Zabytków w ramach 

Polskiego Ładu, 

− propozycji wprowadzenia nowych zadań, które wprowadzą zmiany w tegorocznym 

budżecie Gminy Osieczna.  

Informacja Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska o posiedzeniach  

w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Ad. 10. Informacja stałych komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna o posiedzeniach                  

w okresie międzysesyjnym.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska                   

Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Powiedział, że Komisja Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Komisja 

Rewizyjna, Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia oraz Komisja Skarg, Wniosków                      

i Petycji w okresie międzysesyjnym obradowały na 1 (jednym) wspólnym posiedzeniu                        

w dniu 24 stycznia 2023 r.  

Tematem posiedzenia było: 

1. Zaopiniowanie wniosku Komendanta Miejskiej Policji w Lesznie o możliwości 

sfinansowania zakupu samochodu dla policji. 

Po przedstawieniu przez Komendanta Miejskiego Policji w Lesznie Pana Krzysztofa Nowaka 

wniosku, udzieleniu odpowiedzi i wyjaśnień na zapytania radnych – komisje jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowały możliwość sfinansowania zakupu radiowozu dla policjantów.  

W wolnych głosach i wnioskach Pan Burmistrz przedstawił: 

− wniosek dotyczący remontu dwóch wiatraków przedłożony przez Dyrektora Muzeum 

Wiatraków i Rolnictwa w Osiecznej, 

− pakiet zadań, o które wnioskuje Gminny Zakład Komunalny w Osiecznej, 

− propozycję wprowadzenia zadań wprowadzających zmiany w budżecie Gminy Osieczna.  

Informacja stałych komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna o posiedzeniach w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Ad. 11. Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Informował, że w okresie międzysesyjnym: 

1. Uczestniczył w obchodach Narodowego Dnia Zwycięskiego Powstania 

Wielkopolskiego w CKiB w Osiecznej. 

2. Brał udział w potkaniu wójtów, burmistrzów, Starosty Leszczyńskiego i Prezydenta 

Miasta Leszna, gospodarzem spotkania był Pan Starosta Leszczyński. 

3. Uczestniczył w spotkaniu Koła Diabetyków Gminy Osieczna. 

4. Brał udział w posiedzeniu Zarządu Związku Międzygminnego Wodociągów                          

i Kanalizacji we Wschowie. 

5. Uczestniczył w Noworocznym Spotkaniu Sołtysów z terenu naszej Gminy oraz 

spotkaniu roboczym z sołtysami. 

6. Prezesem GZK została Pani Dorota Antkowiak. 

7. Spotkał się z Panią Jolantą Ratajczak Prezes Zarządu WFOŚ w Poznaniu. 

8. Od dnia 16 stycznia br. w Urzędzie została zatrudniona Pani Mecenas Magdalena 

Fengler-Stankowska. 

Ponadto: 

1. Rozstrzygnięto przetarg nieograniczony i podpisana została umowa na wykonanie 

dwóch otworów docelowych dla przyszłego ujęcia wody we Frankowie. Wykonawca 

zobowiązany jest wykonać zadanie w ciągu 4 miesięcy od daty podpisania umowy. 

Dla tego działania, w oparciu o przygotowaną dokumentację, do Starosty 

Leszczyńskiego zgłoszono rozpoczęcie robót. Na podstawie „zapytania o cenę” 

zlecono opracowanie map dla celów projektowych oraz wykonanie projektu                           
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na budowę sieci wodociągowej z Frankowa do Kąkolewa. Dla działki we Frankowie,                 

na której planowana jest budowa stacji uzdatniania wody podpisana została umowa                 

z ENEA Operator na wykonanie przyłącza energetycznego. 

2. Na ogłoszony przetarg ustny, nieograniczony dotyczący sprzedaży niezabudowanej 

działki znajdującej się w Świerczynie i zabudowanej działki zlokalizowanej                         

w Grodzisku wpłynęła jedna oferta dot. działki w Grodzisku. Przetarg odbył się                  

w dniu 6 lutego, a działka została sprzedana za kwotę 126.250 zł.  W minionym 

okresie w wyniku przetargu ustnego, nieograniczonego, na 10 letni okres 

wydzierżawiono łąkę o łącznej powierzchni 2,21 ha, na terenie Drzeczkowa. 

Wylicytowana wartość to 45q żyta w skali 1 roku. Dokonano zakupu działki                        

w Ziemnicach przeznaczonej pod lokalną oczyszczalnię ścieków, a także działek pod 

ujęcie wody we Frankowie. Trwa procedura dot. przejęcia od Krajowego Ośrodka 

Wsparcia Rolnictwa działki nr 134/17 zlokalizowanej w Drzeczkowie, przeznaczonej 

pod budowę lokalnej oczyszczalni ścieków. Przygotowywana jest dokumentacja 

umożliwiająca: sprzedaż lokalu użytkowego w Osiecznej przy ul Kościuszki 7, 

sprzedaż mieszkań w budynku mieszkalnym przy ul. Leszczyńska 17, zakup działki 

na której znajduje się istniejąca przepompownia ścieków w Osiecznej przy                             

ul. Osiedle, wydzielenie z działki nr 153/15 wewnętrznej drogi, w rejonie                                 

ul. Leszczyńskiej w Osiecznej, zakup terenu pochodzącego z podziału działek nr 441, 

442/3 i 443/6, przeznaczonego pod zamontowanie źródeł energii odnawialnej                          

w Kąkolewie, przejęcie na własność Gminy ul. Chabrowa w Wojnowicach. 

3. W ramach programu „Polski Ład” obejmującego budowę kanalizacji sanitarnej                       

w miejscowościach Drzeczkowo, Popowo Wonieskie oraz Ziemnice, Wykonawca 

robót przygotował dokumenty na podstawie których Regionalny Dyrektor Ochrony 

Środowiska, Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny oraz Państwowe 

Gospodarstwo Wodne – Wody Polskie dokonają oceny i przedstawią wytyczne 

dotyczące dalszego postępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach. 

4. Na wniosek ENEA Operator, który na podstawie podpisanych umów działa                           

w zakresie budowy przyłączy energetycznych dla: boiska w Popowie Wonieskim oraz 

przepompowni ścieków w Kąkolewie, ul. Poziomkowa. Gmina uzgodniła lokalizację 

przedmiotowych przyłączy. 

5. Wypłata dodatków węglowych została zakończona. Zakończył się także nabór 

wniosków o dodatek finansowy dla mieszkań ogrzewanych energią elektryczną. 

Ogółem złożonych zostało 37 wniosków, a wypłata dodatków z tego tytułu nastąpi               

w terminie do 31 marca br. 

6. Na podstawie zapytania o cenę wybrano wykonawcę projektu na podstawie, którego 

zlikwidowana zostanie kolizja słupów energetycznych z trasą planowanego chodnika 

w rejonie drogi wojewódzkiej nr 432. 

7. Do Starosty Leszczyńskiego, na podstawie przygotowanych projektów budowlanych, 

wystąpiono z wnioskami o wydanie pozwoleń na: budowę sieci kanalizacji sanitarnej 

w Wojnowicach przy ul. Chabrowej, budowę sieci kanalizacji sanitarnej w Kąkolewie 

przy ul. Poziomkowej, rozbudowę kanalizacji sanitarnej w Grodzisku, rozbudowę 

sieci wodociągowej na Stanisławówce – Osiedle Jaworowy Jar, budowę chodnika 

przy drodze wojewódzkiej nr 432 w Osiecznej – na odcinku pozostającym                                 

w kompetencji Starosty Leszczyńskiego. W odniesieniu do odcinka chodnika, dla 

którego organem właściwym w sprawie wydania pozwolenia na budowę jest 

Wojewoda Wielkopolski, projekt chodnika, w celu jego uzgodnienia wysłany został 

do Wielopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Poznaniu i po jego uzgodnieniu 

wystąpimy o pozwolenie na budowę. 
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Ad. 12. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych.   

Nie zgłoszono żadnej interpelacji. 

Ad. 13. Zapytania Radnych.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Założył zapytanie do Burmistrza Gminy Osieczna – w dniu 1 stycznia 2020 r. rozpoczął 

działalność Gminny Zakład Komunalny Sp. z o. o. w Osiecznej. 31 grudnia 2022 r. minął                 

3 (trzeci) rok jego działalności. Zapytał: 

1) jaki dochód uzyskał w trzecim roku swojej działalności z wyszczególnieniem z jakich 

źródeł Zakład Komunalny, 

2) jakie wydatki poniósł w 3 (trzecim) roku działalności Zakład Komunalny                                             

z wyszczególnieniem na następujące grupy: energia elektryczna, wynagrodzenia, czynsz, 

chemia do uzdatniania ścieków, sprzęt BHP, szkolenie BHP pracowników, odzież roboczą, 

oprogramowanie księgowe, artykuły biurowo-papiernicze, kosiarkę i kosę spalinową, drobne 

narzędzia i urządzenia, wynajęcie wozu asenizacyjnego, odczyt wodomierzy, wysyłanie faktur 

i korespondencji papierowej, monitoring pracy pompowni, naprawę pompy, ubezpieczenie 

pojazdu służbowego – Bus, podatek od nieruchomości, opłata do Wód Polskich, serwis 

oprogramowania + strona internetowa, opłata skarbowa, opłata sądowa, wynajem narzędzi, 

telefony służbowe, prowizja bankowa, odsetki, paliwo, badanie ścieków i osadu, wywóz 

nieczystości oraz inne jeżeli takowe występują, 

3) jakie kwoty stanowią przychody i koszty w roku 2022 z działalności Gminnego Zakładu 

Komunalnego. 

Zapytanie Pana Radnego Przemysława Skowronka stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Na podstawie przepisów regulujących procedurę składania zapytań, wniósł zapytanie. 

W ostatnich dniach umieszczono na stronie internetowej Gminy informację o rozstrzygnięciu 

konkursu na dotacje dla klubów sportowych. Rozdysponowano w tym konkursie 140.000 zł,    

poprosił o upublicznienie w odpowiedzi następujących informacji: 

1) jaki był skład komisji, którą powołał Burmistrz Gminy Osieczna, w tym konkursie, 

2) jaka jest liczba członków poszczególnych klubów i ilu z członków klubów                               

to mieszkańcy naszej Gminy,                               

3) w jakich rozgrywkach biorą udział kluby, którym przyznano publiczną dotacje                      

w tym konkursie, 

4) jaka jest, planowana przez kluby, wysokość udziału własnego w przychodach                          

i kosztach funkcjonowania klubów w 2023 roku, 

5) jaka jest przyczyna odrzucenia oferty podmiotu Fundacja Reissa. 

Zapytanie Pana Przewodniczącego Romana Lewickiego stanowi załącznik nr 10                                   

do niniejszego protokołu. 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, 

będącej podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztu przewozu dzieci, młodzieży                         

i uczniów do placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 4 ustawy 

z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym temacie. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że czytając projekt tej uchwały nie zgadza się z zapisem § 1 – i już podczas sesji                  

w listopadzie 2022 r. głosował przeciwko takim zapisom.  

Dodał, że na skrzynkę mailową Radnych przesłał swój projekt tego, jak powinien wyglądać                  

§ 1 tej uchwały. 
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Czytając przepisy, które dotyczą tej uchwały, tj. Prawo oświatowe, przepisy o transporcie 

drogowym i Rozporządzenie do prawa o transporcie drogowym trudno zgodzić się z zapisami 

zaproponowanej przez Pana Burmistrza uchwały. Pan Radny przytoczył zapis art. 39a pkt 3. 

Prawa oświatowego, który stanowi, że stawkę za 1 kilometr przebiegu pojazdu określa rada 

gminy, w drodze uchwały, przy czym stawka ta nie może być niższa niż określona w przepisach 

wydanych na podstawie art. 34a ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o transporcie 

drogowym. Następnie przytoczył zapis Rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia                              

22 grudnia 2022 r., w którym zmienia się § 2 Rozporządzenia, który otrzymuje brzmienie 

„Koszty używania pojazdów do celów służbowych pokrywa pracodawca według stawek                        

za 1 kilometr przebiegu pojazdu, które nie mogą być wyższe niż: 

1) dla samochodu osobowego: 

a) o pojemności skokowej silnika do 900 cm3 – 0,89 zł, 

b) o pojemności skokowej silnika powyżej 900 cm3 – 1,15 zł (…)”. 

Po czym przedstawił swój projekt. Zaproponował, aby zapis § 1 uchwały brzmiał następująco 

„Określa się stawkę za 1 kilometr przebiegu pojazdu, którym rodzice przewożą dzieci, 

młodzież i uczniów do szkół i placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 

ust. 4 z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe, w wysokości:  

1) dla samochodu osobowego: 

a) o pojemności skokowej silnika do 900 cm3 w kwocie 0,89 zł, 

b) o pojemności skokowej silnika powyżej 900 cm3 w kwocie 1,15 zł.” 

Pan Radny Przemysław Skowronek powiedział, że na 7 samorządów w powiecie leszczyńskim 

4 samorządy (tj. Krzemieniewo, Lipno, Święciechowa i Włoszakowice) posiadają zapisy, takie 

jak powyżej zaproponował. Tylko Gmina Rydzyna ma zapis taki, jak proponuje Pan Burmistrz. 

Gmina Wijewo do dnia dzisiejszego nie podjęła takiej uchwały. Ponadto Samorząd Miasta 

Leszna, Bojana, Krzywinia i Śmigla również posiadają zaproponowany przez niego zapis 

uchwały. Wrocław i Zielona Góra mają bardziej rozbudowany zapis dotyczący motocykli                       

i motorowerów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Podsumowując powiedział, że mamy sytuację taką, że Pan Burmistrz zaproponował jedną 

stawkę w wysokości 1,15 zł, a Pan Radny Skowronek zaproponował rozbicie tej stawki                           

w zależności od pojemności samochodu, który dowozi dzieci (do 900 cm3 i powyżej 900 cm3).   

Przewodniczący zapytał Pana Burmistrza, dlaczego zdecydował się na zbudowanie takiego 

projektu uchwały, a nie na taki projekt uchwały, o którym mówi Pan Radny Skowronek. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że nie wie, co Pan Radny ma na myśli wnosząc tę poprawkę.  

Przedłożony zapis w zaproponowanym projekcie uchwały, w którym mówimy, ile wynosi 

stawka za 1 kilometr przebiegu pojazdu bez względu na charakter i pojemność pojazdu                            

w pełni spełnia wymogi zawarte w odpowiednich artykułach Prawa oświatowego.  

W przekonaniu Burmistrza przedłożony projekt jest projektem, który w sposób najprostszy                   

z możliwych określa jaka odpłatność będzie w sytuacji, gdy zawrze umowę z rodzicem lub 

opiekunem prawnym dowożącym swoje dziecko do określonej szkoły.  

Jeżeli Wysoka Rada przyjmie poprawkę Pan Radnego Skowronka będzie to oznaczać,                            

że wyłączymy niektóre pojazdy ze zbioru możliwych pojazdów do przewozu dzieci. Jeżeli 

słowo pojazd z Rozporządzenia zastępujemy samochodem oznacza, że wykluczamy to co 

Minister właściwy dopuścił, tj. motocykl lub motorower. 

Na dzisiaj nie mamy podpisanej żadnej tego typu umowy, nie ma rodziców, którzy chcą 

dowozić swoje dzieci indywidualnie jako, że Gmina zapewnia dowóz do odpowiednich szkół 

(wybrany w drodze postępowania przetargowego). Jeżeli taka sytuacja nastąpi i oczywiście 

przedstawiony projekt zostanie zaakceptowany będziemy płacić 1,15 zł za 1 km przebytej 

drogi.  
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Burmistrz zaproponował odrzucenie skierowanej poprawki i zostanie przy projekcie, który 

przedłożył. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Uważa, że propozycja Pana Burmistrza nie jest zgodna z przepisami Rozporządzenia, gdyż 

ustawodawca przewidział samochody o pojemności do 900 cm3 i powyżej 900 cm3. 

Jego zdaniem, gdy przyjdzie potencjalny rodzic z samochodem o pojemności do 900 cm3                  

nie można mu wypłacić 1,15 zł, ponieważ do tego pojazdu przysługuje stawka 0,89 zł.      

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że absolutnie się z tym nie zgadza.  

Określona stawka za 1 kilometr przebiegu pojazdu wyczerpuje znamiona tego czy jest to 

samochód do 900 cm3, czy jest to samochód powyżej 900 cm3, czy jest to motorower,                        

czy motocykl. Zbiór pojazdów, którymi możemy dowozić dziecko jest w pełni zaspokojony. 

Powtórzył, że projekt Pana Radnego Skowronka ogranicza się do uwzględnienia tylko 

samochodów i ta propozycja jest wadliwa.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że rozumie, iż proponowany przez Pana Burmistrza zapis ma na celu uproszczenie 

zasad rozliczania. Też jest zwolennikiem upraszczania zapisów, aby było jak najmniej 

wątpliwości. Zapis zaproponowany przez Pana Burmistrza będzie sprawdzony pod względem 

legalizacyjnym. Nikt z nas nie będzie decydował, czy to jest legalny zapis czy nie. Musimy 

podjąć uchwałę, która zostanie poddana ocenie pod względem legalności.     

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Zauważył, że Pan Radny Skowronek stwierdził, iż zaproponowany projekt jest niezgodny                       

z zapisami aktów wyższego rzędu, z czym się nie zgadza i stąd odpowiedź.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odpowiedział, że ufa Panu Burmistrzowi, ale zdecyduje nadzór Wojewody, który oceni 

uchwałę pod względem legalności. 

Przewodniczący powiedział, że Pan Radny ma prawo wnieść poprawkę do uchwały. 

Zapytał czy składa taką poprawkę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że złoży poprawkę. Nadal nie zgadza się z Panem Burmistrzem.  

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Powiedział, że projekt uchwały był sprawdzany kilkakrotnie. Art. 39a ust. 6 ustawy – Prawo 

Oświatowe mówi, że stawkę za 1 kilometr przebiegu pojazdu określa rada gminy, w drodze 

uchwały, przy czym stawka ta nie może być niższa niż określona w przepisach o transporcie 

drogowym – ona może być wyższa, nie może być niższa. Jeżeli jest wymieniona kwota 0,89 zł 

to nie może być niższa, ale może wynosić 1,15 zł tak jak zaproponowano w naszej uchwale.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że przeczytał dwa akry prawne. W pierwszym, o którym mówi Pan Radca Prawny, 

stawka nie może być niższa, natomiast  w drugim akcie zapisane jest, że nie może być wyższa 

niż przedstawiona. Skoro stawka nie może być niższa i nie może być wyższa to musi być taka, 

jaką zaproponował ustawodawca.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Wyjaśnił, że te zapisy dotyczą różnych beneficjentów. 

Pierwsze Rozporządzenie mówi o tym, że pracownik na podstawie określonej umowy                                           

z pracodawcą wykorzystuje swój pojazd prywatny do celów służbowych i jeżeli to jest 

samochód to w zależności od pojemności te stawki określone w Rozporządzeniu nie mogą być 

wyższe.  

Dzisiaj procedujemy odpłatność nie dla pracowników tylko dla rodziców, którzy dowożą swoje 

dzieci do szkoły i tutaj odwołanie do Rozporządzenia jest wtórne, bo pierwsze są zapisy 
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ustawowe i w tych zapisach powiedziane jest, że stawka nie może być niższa, czyli nie może 

być mniej niż 1,15 zł.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy w świetle tych wyjaśnień Pan Radny Skowronek nadal podtrzymuje wole złożenia 

poprawki. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że tak. Różne samorządy różnie o tym rozstrzygają, jest to temat dyskusyjny. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że oczywiście pod warunkiem, że chce się dyskutować nad czymś, czego nie 

sposób rozstrzygnąć. Każdy ma prawo pozostać przy swoim zdaniu, a o legalności naszej 

uchwały zadecyduje Wojewoda. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Wniósł poprawkę, o treści „§ 1. Określa się stawkę za 1 kilometr przebiegu pojazdu, którym 

rodzice przewożą dzieci, młodzież i uczniów do szkół i placówek oświatowych, o których 

mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 4 z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe, w wysokości:  

1) dla samochodu osobowego: 

a) o pojemności skokowej silnika do 900 cm3 - 0,89 zł,  

b) o pojemności skokowej silnika powyżej 900 cm3 - 1,15 zł.” 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Poddał pod głosowanie przyjęcie proponowanej przez Pana Radnego Skowronka poprawki do 

projektu uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Wynik głosowania: za – 1, przeciw – 11, wstrzymujących się – 0. 

Poprawka Pana Radnego Skowronka została odrzucona. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia poprawki Radnego Przemysława Skowronka 

do uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, będącej podstawą     

do ustalenia zwrotu rodzicom kosztu przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do placówek 

oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 4 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. 

- Prawo oświatowe stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Poprawka Pana Radnego Przemysława Skowronka stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powrócił do projektu uchwały przygotowanej przez Pana Burmistrza i poddał pod głosowanie 

projekt tej uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Wynik głosowania: za – 11, przeciw – 1, wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta powyższym stosunkiem głosów.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia stawki                              

za 1 kilometr przebiegu pojazdu, będącej podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztu 

przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 

ust. 6 i art. 39 ust. 4 ustawy z dnia14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe stanowi załącznik                   

nr 13 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr L.345.2023 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 9 lutego 2023 r. w sprawie 

określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, będącej podstawą do ustalenia zwrotu 

rodzicom kosztu przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych, o których 

mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 4 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe 

stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy                 

na czas nieoznaczony. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
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Zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Poprosił o naniesienie poprawki do projektu uchwały.  

Działka nr 2 już nie istnieje, została podzielona w wyniku decyzji ZRID wydanej przez Starostę 

na działkę 2/1 i działkę 2/2, ta decyzja dotyczy drogi, która łączy Osieczne z Goniębicami. 

Uchwała dotyczy działki 2/2. Poprosił o zmianę zapisu nr działki w treści uchwały                                      

i w uzasadnieniu. Następnie poprosił o naniesienie poprawki w uzasadnieniu do uchwały                       

w linijce drugiej „(…) w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas oznaczony dłuższy niż 

(…)” ma być krótszy. Zamieniamy słowo „dłuższy” na słowo „krótszy”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy w związku z nową numeracją zmienia się powierzchnia działki. 

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Odpowiedział, że nie. Powierzchnia pozostaje taka sama. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy są pytania do projektu uchwały, po naniesionych zmianach. Ponieważ pytań nie 

zgłoszono Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Wynik głosowania: za – 12, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody                           

na zawarcie umowy dzierżawy na czas nieoznaczony stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr L.346.2023 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 9 lutego 2023 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na czas nieoznaczony stanowi załącznik                 

nr 16 do niniejszego protokołu. 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXII.239.2021 Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna z dnia 30 listopada 2021 r. w sprawie wysokości diet oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowych dla sołtysów i przewodniczącego zarządu osiedla. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Poprosił o przedstawienie uchwały. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Powiedział, że konieczność zmiany uchwały wynika z nowego orzecznictwa wojewódzkich 

sądów administracyjnych, które zmieniło orzecznictwo w tym zakresie i w związku z tym 

dostosowujemy naszą uchwałę do orzecznictwa aktualnie obowiązującego.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że z treści uchwały wynika, że sołtysom i przewodniczącemu zarządu osiedla nie 

przysługuje zwrot kosztów podróży służbowej.   

Zapytał, czy są pytania do projektu tej uchwały, ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący 

poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Wynik głosowania: za – 12, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały                             

nr XXXII.239.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 30 listopada 2021 r. w sprawie 

wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla sołtysów i przewodniczącego 

zarządu osiedla stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr L.347.2023 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 9 lutego 2023 r. w sprawie 

zmiany uchwały nr XXXII.239.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 30 listopada 2021 

r. w sprawie wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla sołtysów                                      

i przewodniczącego zarządu osiedla stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna na 2023 rok.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Komunikował, że w ślad za specjalnymi posiedzeniami komisji mamy podjęcie tej uchwały.                                   

Jest to materia wypracowana przez samych Państwa Radnych, pozostaje tylko zagłosować.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Wynik głosowania: za – 12, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy 

stałych komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna na 2023 rok stanowi załącznik nr 19                  

do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr L.348.2023 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 9 lutego 2023 r. w sprawie 

przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna na 2023 rok stanowi 

załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III.22.2018 Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego 

programu osłonowego "Pomoc gminy w zakresie dożywiania" na lata 2019 – 2023. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono, Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Wynik głosowania: za – 12, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały                            

nr III.22.2018 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie 

ustanowienia wieloletniego programu osłonowego "Pomoc gminy w zakresie dożywiania" na 

lata 2019 – 2023 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr L.349.2023 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 9 lutego 2023 r. w sprawie 

zmiany uchwały nr III.22.2018 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r.               

w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego "Pomoc gminy w zakresie 

dożywiania" na lata 2019 – 2023 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III.23.2018 Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania świadczenia pieniężnego z pomocy 

społecznej w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu”                  

na lata 2019 – 2023. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy ktoś chciałby o coś zapytać, ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Wynik głosowania: za – 12, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały                           

nr III.23.2018 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek                  

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr L.350.2023 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 9 lutego 2023 r. w sprawie 

zmiany uchwały nr III.23.2018 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r.                
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w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III.24.2028 Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków                               

w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek                            

w domu i w szkole” na lata 2019 – 2023. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Poprosił, aby w projekcie uchwały w tytule zmienić „2028” na „2018”.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy ktoś chciałby o coś zapytać. Pytań nie zgłoszono, Przewodniczący poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Wynik głosowania: za – 12, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały                           

nr III.24.2028 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie określenia 

zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek 

w domu i w szkole” na lata 2019 – 2023 stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr L.351.2023 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 9 lutego 2023 r. w sprawie 

zmiany uchwały nr III.24.2028 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r.                  

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w domu i w szkole” na lata 2019 – 2023 stanowi załącznik                

nr 26 do niniejszego protokołu. 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w treści 

uchwały nr XLVIII.339.2022 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 20 grudnia 2022 r. 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy ktoś chciałby o coś zapytać. Pytań nie zgłoszono, Przewodniczący poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Wynik głosowania: za – 12, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie sprostowania oczywistej 

omyłki pisarskiej w treści uchwały nr XLVIII.339.2022 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 

20 grudnia 2022 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2022 rok 

stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr L.352.2023 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 9 lutego 2023 r. w sprawie 

sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w treści uchwały nr XLVIII.339.2022 Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 20 grudnia 2022 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Osieczna na 2022 rok stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 

Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna                 

na 2023 rok.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Oddał głos Pani Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 
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Powiedziała, że zaproponowane przez Burmistrza zmiany w uchwale budżetowej dotyczą 

zwiększenia dochodów o kwotę 186.150,00 zł, wydatków o kwotę 5.003.682,00 zł oraz 

przychodów o kwotę 4.817.532,00 zł. 

Po stronie dochodowej i wydatkowej proponuje się zwiększenie o kwotę 186.150,00 zł                        

w związku z planowanym wpływem środków na realizację wypłat dodatków do gazu, 

dodatków węglowych oraz elektrycznych. 

Ponad to po stronie wydatkowej proponuje się m.in.:  

a) zwiększenie wydatków na zadaniu pn.: „Rozbudowa sieci wodno-kanalizacyjnej na 

terenie Gminy” o kwotę 2.000.000,00 zł, 

b) wprowadzenie zadania pn.: „Wykonanie monitoringu w Urzędzie Gminy”                        

na kwotę 10.000,00 zł, 

c) zwiększenie wydatków na zadaniu pn.: „Budowa instalacji fotowoltaicznych                      

na terenie Gminy Osieczna” o kwotę 1.500.000,00 zł, 

d) zwiększenie wydatków na zadaniu pn.: „Zakup i objęcie udziałów w Spółce”                       

o kwotę 500.000,00 zł, 

e) wprowadzenie zadania pn.: „Budowa wiaty gospodarczej” na kwotę 150.000,00 zł, 

f) zwiększenie w rozdziale dotyczącym oświaty i wychowania o kwotę 654.032,00 zł 

z przeznaczeniem na wynagrodzenia dla nauczycieli i remonty w jednostkach. 

Pozostałe zmiany dotyczą wydatków na bieżące funkcjonowanie. 

Po stronie przychodów proponuje się wprowadzenie nadwyżki budżetowej na kwotę 

4.817.532,00 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy są pytania do zmian w uchwale budżetowej. Pytań nie zgłoszono.  

Przewodniczący zauważył, że dokładamy środki finansowe do Gminnego Zakładu 

Komunalnego: było 200.000 zł, teraz dokładamy 500.000 zł, razem 700.000 zł, na ostatnim 

posiedzeniu Komisja Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska przegłosowała, 

że jedno z posiedzeń będzie poświęcone Gminnemu Zakładowi Komunalnemu, co 

koresponduje m.in. z tym tematem.  

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Wynik głosowania: za – 11, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 

Uchwała została podjęta powyższym stosunkiem głosów. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Osieczna na 2023 rok stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr L.353.2023 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 9 lutego 2023 r. w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2023 rok stanowi załącznik nr 30                           

do niniejszego protokołu. 

Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Osieczna na lata 2023-2028.  

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Powiedziała, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej propozycja aktualizacji załączników 

wynika ze zmian wprowadzonych do 9 lutego br. oraz zmian wynikających z projektu uchwały 

budżetowej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przeprowadził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Wynik głosowania: za – 11, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 

Uchwała została podjęta powyższym stosunkiem głosów. 
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Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2023-2028 stanowi załącznik nr 31                               

do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr L.354.2023 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 9 lutego 2023 r. w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2023-2028 stanowi 

załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 

Ad. 24.  Wolne wnioski i informacje.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Rozpoczął dyskusję.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Zapytał, czy wiadomo kiedy będzie remont drogi powiatowej Wojnowice-Zgliniec.  

Starosta obiecał, że nastąpi to w tym roku, czy znany jest przybliżony termin tego remontu. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zapytał, ile firm brało udział w przetargu na wykonanie mapy do celów projektowych relacja 

Frankowo-Kąkolewo oraz jaka kwota wygrała w tym przetargu. 

 

Salę obrad opuściła Pani Radna Renata Helinska. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zwrócił się z prośbą o promowanie świadomości podatkowej, promowanie PIT-u z którego 

38% zostaje w Gminie. Powiedział, że z przerażeniem odkrywa to, że podatnicy myślą,                           

że jak płacą podatek od nieruchomości to tu płacą podatki, nie rozumieją, że trzeba być 

zameldowanym. Dodał, że wie o tym, iż parę tygodni temu na stronie pojawił się baner 

informacyjny. Jednak świadomość, że można płacić podatki, nie będąc zameldowanym jest 

ciągle mała. Dziś ludzie z różnych powodów nie chcą się przemeldować, ale wystarczy,                        

że w PIT wpiszą, że chcą żeby, aby te podatki zostały w Gminie Osieczna i wtedy 38% z tego                    

PIT-u zostaje u nas. Podkreślił, że są to duże pieniądze. 

Następnie poprosił o zrobienie na placu zabaw w Osiecznej furtki z drugiej strony – od strony 

klasztoru, żeby można było wejść na siłownię zewnętrzną bez przechodzenia przez cały plac. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że żeby mogła być furtka, powinien być chodnik, a tam jest tylko opaska,                      

co stworzyłoby dodatkowe zagrożenie przez wyjcie bezpośrednio na jezdnię. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Zapytał, czy w tym roku będzie uzupełnianie oświetlenie w poszczególnych miejscowościach 

naszej Gminy, a jeśli tak - na jaką skalę. 

Ad. 25. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Oddał głos Panu Burmistrzowi. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Podziękował Wysokiej Radzie za przyjęcie zmian w uchwale budżetowej. 

Dopowiedział, że pokłosiem wizyty w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska                           

i Gospodarki Wodnej była informacja, dzięki której wystąpi do Wysokiej Rady o możliwość 

zaciągnięcia pożyczki na 2 (dwa) rodzaje zadań: 

1) na budowę instalacji fotowoltaicznych, 

2) na budowę sieci kanalizacji sanitarnej, na odcinku - ul. Chabrowa w Wojnowicach                

i ul. Poziomkowa w Kąkolewie.  

Obie te pożyczki będą umarzalne do 30%, termin spłaty wynosić będzie 5 lat.  

Następnie Pan Burmistrz informował, że: 
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− na mapy do celów projektowych pod rozbudowę sieci wodociągowej na terenie Gminy, 

Kąkolewo-Frankowo, wysłaliśmy cztery zapytania ofertowe - trzy wróciły. Najtańsza                           

z nich wynosi 18.500 zł. Podpisaliśmy już umowę z tym Wykonawcą, 

− przy SKR będzie budowana wiata przenośna, która ma chronić sprzęt gminny przed 

niszczeniem ze względu na warunki atmosferyczne, 

− dokapitalizowanie GZK w nowej wysokości jest pokłosiem wniosku Spółki o zakup 

ciągnika, 

− w tym roku będziemy konserwować boiska o sztucznej powierzchni. Wystąpiliśmy już 

z zapytaniem do potencjalnych wykonawców, 

− jeżeli chodzi o inwestycję fotowoltaiczną zasilającą Zespół Szkół w Osiecznej                          

i Schronisko „Morena” możliwe jest opóźnienie w realizacji tej inwestycji, 

− w tym sezonie grzewczym drewno, które pozyskujemy w wyniku zabiegów 

pielęgnacyjnych dostarczamy do naszych jednostek. Oszczędność szkół poprzez 

mniejsze zużycie gazu jest bardzo duża, 

− poprzez wymianę opraw oświetlenia ulicznego z sodowych na ledowe, licząc rok                    

do roku, mamy różnicę w zużyciu energii elektrycznej na oświetlenie uliczne.                                

Na oświetleniu starym sodowym w 2021 r. zużyliśmy 500.848 kWh, a na nowym 

ledowym w 2022 r. 274.444 kWh, co oznacza oszczędność w zużyciu energii                            

na poziomie 45,2%. 

Burmistrz odniósł się do ostatnich uwag i spostrzeżeń Pana Przewodniczącego kierowanych                  

w stosunku do jego osoby, związanych z dociekaniem tematu zwiększenia etatu,                                

w wymiarze 3/5, w bibliotece należącej do CKiB w Osiecznej. Pan Burmistrz porównał poziom 

etatyzacji w jednostkach kultury i bibliotek w odniesieniu do innych samorządów z naszego 

Powiatu. W CKiB zatrudnione zostały dwie osoby. Jedna na pełen etat, co nie wzbudziło 

zainteresowania oraz druga na 3/5 etatu, której zatrudnienie wywołało (trwający 2 miesiące) 

szereg pytań.  

Następnie Pan Burmistrz podzielił się swoimi wnioskami – odniósł się do majowej sesji w 2021 

roku, na której omawiana była lokalizacja wieży przekaźnikowej telefonii komórkowej. 

Chodziło o to czy lepszą lokalizacją jest posadowienie tej wieży bliżej istniejącej zabudowy, 

czy lepiej umiejscowić ją dalej od tej zabudowy. Jeżeli mówimy o jakiejkolwiek szkodliwości 

tego rodzaju odbiorników to na pewno im dalej tym bezpieczniej. Można sobie odtworzyć 

nagranie refleksja Pana Przewodniczącego była odwrotna - im bliżej tym lepiej, nikt więcej               

z Państwa Radnych nie zabrał głosu.  

Na zakończenie Burmistrz powiedział, że Pan Przewodniczący zaraz otrzyma pisemną 

odpowiedź na pytanie dotyczące procedowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w Trzebani. Wspomniał, że pytał Pana Przewodniczącego o to jak szacuje 

swoją liczbę godzin pracy jako Radnego i Przewodniczącego Rady. Zapytał, czy ma 

przygotowaną refleksję dotyczącą godzin pracy, które średnio miesięcznie poświęca na sprawy 

naszego Samorządu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odpowiedział, że około 20 godzin miesięcznie poświęca Gminie. 

 

Burmistrz podziękował za możliwość obecności podczas posiedzenia dzisiejszej sesji.                          

W trosce o swoje zdrowie opuścił salę obrad.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że Pan Burmistrz pozwolił sobie na bezpardonowy atak w swoim wystąpieniu                 

i nie oczekuje odpowiedzi. Zwrócił się do Państwa Radnych, że chętnie odpowiedziałby                          

na Panu Burmistrzowi, ale ma taki zwyczaj, że przy nieobecnych nie odpowiada.  

Zastępca Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 
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Odpowiedział, na zapytanie Pana Radnego Zbigniewa Forszpaniaka dotyczące remontu drogi 

Wojnowice-Zgliniec – terminu jeszcze nie znamy, natomiast znamy długość remontowanego 

odcinka – będzie to około 1 kilometra.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Sprecyzował, że dofinansowanie dotyczy 1 kilometra, ale Pan Starosta zadeklarował, że równo 

z tym remontem, z własnych środków wyremontuje tę drogę, aż do granicy z Powiatem 

Kościańskim.  

Zastępca Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Powiedział, że nie był obecny przy tych rozmowach.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Powiedział, że są takie informację, ale nie ma jeszcze podpisanych kontraktów i umów,                     

więc o terminach na razie trudno mówić, ale wszystko zmierza w dobrym kierunku. Jest duże 

prawdopodobieństwo, że ta inwestycja w tym roku będzie zrealizowana. 

Następnie Pan Sekretarz odpowiedział na pytanie Pana Wiceprzewodniczącego Mirosława 

Forszpaniaka – w tym roku nie będzie rozbudowywane oświetlenie uliczne. To wymaga planów 

długofalowych i projektów, dlatego w 2023 roku nie będzie to realizowane.  

Na zakończenie odczytał pisemną odpowiedź dla Pana Przewodniczącego przygotowaną przez 

Pana Burmistrza. W związku z pytaniem zgłoszonym w dniu 29 grudnia 2022 r. podczas obrad XLIX 

sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Burmistrz informuje, że w dniu 28 grudnia 2021 r., podjęta 

została uchwała o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w obrębie miejscowości Trzebania. W dniu 1 kwietnia 2022 r. podpisano umową z firmą „Projekt” 

Monika Pierożyńska-Semenków z Leszna o wykonanie wyżej wymienionych prac projektowych.              

Część prac planistycznych została już wykonana. Zważywszy jednak na rodzaj zamierzenia 

inwestycyjnego, dla którego sporządzony zostać ma miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 

w obrębie miejscowości Trzebania powstała konieczność przeprowadzenia dodatkowych 

szczegółowych analiz zmian w zagospodarowaniu przestrzennym mających wpływ na okres trwania 

prac planistycznych.  

Warto przy tej okazji zaznaczyć, że statystycznie uchwalanie MPZP trwa od roku do nawet pięciu lat. 

Czasochłonność procedury planistycznej wymaga właściwych decyzji na etapach sporządzania 

koncepcji i projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, które wiążą się                                    

z dodatkowymi pracami, rozmowami i analizami co do zasadności podejmowanych rozwiązań. 

Ad. 26. Zakończenie obrad L sesji Rady.      

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Podziękował wszystkim zgromadzonym za uczestnictwo.  

Z powodu wyczerpania porządku obrad zakończył L sesję Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

 

 

 

 

      Protokołowała                                                          Przewodniczący obrad 

 

    Marta Skorupka                                                                    Roman Lewicki
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